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Protokół Nr XXI/20   

z XXI sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy   

w dniu 27 lipca 2020 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy.  

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 29 czerwca 2020 r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 

rok.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

położonych na obszarze Gminy Łobżenica. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Łobżenica na rok szkolny 2020/2021. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie braku sprzeciwu wobec Uchwały Nr XI/45/2020 

Zgromadzenia Związku Gmin Krajny w Złotowie z dnia 17 lipca 2020 r. w sprawie 

przyjęcia zmian w statucie Związku Gmin Krajny. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja    

O godzinie 10:00 otworzył XXI sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy kadencji 2018-2023. 

Poinformował, że dzisiejsza sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713), na wniosek Burmistrza 

Łobżenicy Pana Piotra Łososia, który radni otrzymali drogą elektroniczną. 
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Oznajmił, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

dzisiejsze obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  

i dźwięk.  

Powiedział, że w związku z powyższym ma miejsce przetwarzanie danych osobowych osób 

uczestniczących w obradach sesji, w postaci ich wizerunku, barwy głosu i innych danych 

ujawnionych przez rozmówców. Obowiązek informacyjny wobec tych osób spełniany jest 

poprzez wywieszenie treści klauzuli obowiązku informacyjnego na drzwiach wejściowych do 

sali, w której odbywają się obrady sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Klauzula znajduje się 

również w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. 

Pan Przewodniczący Antoni Kapeja poprosił, aby każda osoba zainteresowana udziałem  

w obradach sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy zapoznała się z treścią informacji. Następnie 

powitał radnych, gości oraz pozostałe osoby uczestniczące w dzisiejszych obradach. 

 

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Piotr 

Łosoś, Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka, pracownik Urzędu Miejskiego Gminy 

Łobżenica Jolanta Boryca oraz przedstawiciel mediów lokalnych.       

 

Wniosek Burmistrza Łobżenicy o zwołanie sesji Rady Miejskiej stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że w dzisiejszych obradach uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał. Radni nieobecni: Agnieszka Bury, Marek Czerczak i Wiesława 

Sikorska.  

 

Zawiadomienia o sesji oraz listy obecności stanowią załączniki nr 2-6 do protokołu.   

 

Ad. 2 Porządek obrad 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali porządek obrad drogą elektroniczną. Dodał, że będziemy według 

niego pracowali. 

 



 3 

Nie wniesiono uwag do porządku obrad. 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 29 czerwca 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Powiedział, że radni mogli zapoznać się z protokołem z sesji w dniu 29 czerwca. Postawił 

wniosek o przyjęcie protokołu, bez odczytania.  

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół z XIX 

sesji w dniu 29 czerwca 2020 r., bez odczytania. 

 

Ad. 4 Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 

rok  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały w sprawie zmian uchwały 

budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 rok. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Przedstawiła projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział: „Chciałem zapytać Panią Skarbnik odnośnie tych folii. Jaka forma będzie 

wypłacania tych dotacji rolnikom ? (...) Czy to będzie do faktury, czy na konto tak jak akcyza 

paliwowa, za okazaną fakturę, czy jak ?” 
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Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oznajmiła: „Na ten moment nie mam dokładnej wiedzy, w jaki sposób to będzie 

organizowane, za to odpowiada Referat Gospodarki. Natomiast my będziemy płacili za usługę 

wyłonionemu wykonawcy”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował o zwiększeniu subwencji oświatowej o 67 tys. zł. Powiedział, że w wydatkach 

jest zapisane, że środki te dotyczą szkoły podstawowej w Fanianowie. Dodał: „Czy tylko ta 

szkoła potrzebuje te środki ? (...) Dedykacja dla Fanianowa wynika z jakiś potrzeb ? 

Chciałbym, żeby to bliżej wyjaśnić, bo mamy kilka szkół. Nie wiem, czy te koszty 

wyposażenia są tam tak wysokie, czy też inne szkoły może są już wyposażone w te 

pracownie, w te pomoce, które w tych pracowniach powinny być”. 

Następnie Pan Przewodniczący Edward Starszak oznajmił, że mamy pozyskane dotacje  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Poprosił o informację na temat wielkości 

udziału środków własnych w tych projektach. Zapytał również, czy w programie związanym 

z usuwaniem folii rolniczych wymagany jest udział własny. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Odpowiedziała na pytanie dotyczące zwiększonej subwencji oświatowej. Poinformowała:  

„W poprzednich latach inne nasze jednostki otrzymywały takie środki, ponieważ to się składa 

na wniosek. W tym roku akurat trafiło na szkołę podstawową w Fanianowie. W poprzednich 

latach z tych pomocy skorzystały pozostałe nasze szkoły podstawowe, które również  

w ramach tych środków zakupiły wyposażenie w postaci pomocy dydaktycznych do realizacji 

przedmiotów przyrodniczych”. 

Pani Skarbnik oznajmiła, że w przypadku zakupu sadzonek drzew miododajnych wielkość 

dotacji nie może stanowić więcej niż 90% kosztów. Powiedziała, że całkowita wartość 

zadania wynosi nieco ponad 11 tys. zł, a udział Gminy to kwota ponad 1 tys. zł. Na ten cel 

została utworzona rezerwa celowa w budżecie i „mamy środki własne do tych projektów 

zabezpieczone”. 

Poinformowała, że całkowita kwota zadania dotyczącego zrównoważonego użytkowania, 

przywracania naturalnego ekosystemu i odnawiania zasobów zieleni w Łobżenicy wynosi  

50 tys. zł, a udział Gminy 15 tys. zł. 
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Następnie Pani Skarbnik powiedziała, że według posiadanych informacji Gmina nie będzie 

partycypować w realizacji przedsięwzięcia związanego z usuwaniem folii rolniczych, a ilość 

złożonych wniosków jest znacznie mniejsza niż kwota, która wynika z podpisanej umowy  

- 300 tys. zł. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Zwrócił się do Pani Skarbnik: „To była dedykowana subwencja ? Pani powiedziała, że 

wszystkie szkoły już mają, że to jest na wniosek i że tylko Fanianowo zostało. To rozumiem, 

że była dedykowana dla Fanianowa”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Potwierdziła: „Tak, była dedykowana dla Fanianowa”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał o okres realizacji programu związanego z usuwaniem folii rolniczych. Powiedział: 

„Wielokrotnie tu na tej sali i pewnie nie tylko ten temat był poruszany i stąd ta inicjatywa 

Gminy i to zaangażowanie, więc szkoda by było, żeby te środki, które możemy wykorzystać  

i rozwiązać problem, nie były wykorzystane”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poprosił do sali sesyjnej Panią Jolantę Boryca. 

 

Pracownik Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica Jolanta Boryca 

Uzupełniła wypowiedź na temat usuwania folii i innych odpadów rolniczych. Poinformowała, 

że wnioski można składać do końca lipca. Oznajmiła: „Rolnicy mogą składać i deklarować 

ilość posiadanych odpadów. Ogłosiliśmy też nabór ofert w drodze zapytania ofertowego. 

Wpłynęło kilka ofert. (...) Zobaczymy, która z firm wygra i jakie będą (...) zaproponowane 

stawki przez oferentów”. Powiedziała, że dofinansowanie, które otrzymaliśmy, wynosi 500 zł 

do tony odpadów rolniczych. Jeżeli zostaną złożone oferty powyżej tej kwoty to w takim 

przypadku różnicę będzie musiał pokryć wnioskodawca, czyli rolnik. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zapytał: „Jaka forma będzie przekazu pieniędzy ? Czy to firma dostanie za wystawioną 

fakturę, czy rolnik będzie musiał zapłacić ? Bo rolnik i tak 50% będzie musiał zapłacić ?” 

 

Pracownik Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica Jolanta Boryca 

Poinformowała, że zobaczymy, jaka jest wysokość zaproponowanych kwot w ofertach. 

Oznajmiła: „To będzie dopiero przeanalizowane i zobaczymy ile procent i czy w ogóle, bo 

być może są oferty, które są do 500 zł. Zobaczymy po przeanalizowaniu, bo termin jest też 

składania ofert do końca lipca. (...) Nie mogę w tej chwili powiedzieć, że to będzie 50%, bo 

być może nie będzie 50%, być może jakaś firma złożyła w granicach i w takim przypadku 

Gmina będzie musiała pokryć koszt za odbiór faktycznej ilości odpadów od rolnika i rolnik 

będzie przez Gminę obciążany za ewentualną różnicę, która miałaby powstać, ale czy 

powstanie to dopiero zobaczymy po złożeniu wszystkich ofert”. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zapytał, jak będzie odbywał się odbiór. 

 

Pracownik Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica Jolanta Boryca 

Powiedziała, że rolnik będzie zobowiązany dostarczyć zadeklarowaną ilość odpadów na 

wyznaczone miejsce, które zostanie ustalone po wybraniu najkorzystniejszej oferty.   

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Zasugerował, aby w wyznaczonym dniu składać odpady w jednym miejscu na terenie wioski.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, jaki jest okres realizacji projektu oraz czy planowany jest tylko jeden nabór 

wniosków. Kontynuował: „Była taka informacja, że zainteresowanie nie jest tak duże jak jest 

złożony projekt. (...) Czy tu nie ma jakiegoś zagrożenia ? Czy są jakieś możliwości ? Jak 

długo można wykorzystywać ?” Dodał: „Kieruję się troską o to, żeby jak najwięcej tych folii 

stąd zabrać”.  
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Pracownik Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica Jolanta Boryca 

Oznajmiła, że nabór wniosków dla rolników jest ogłoszony do końca lipca, ze względu np. na 

okres żniwny. Poinformowała, że okres realizacji, po wyłonieniu odpowiedniego oferenta, 

planowany jest do 15 października.  

Powiedziała: „W tych deklaracjach nie ma ilości odpadów tak dużych, żeby rolnik nie mógł 

tego jednorazowo przewieźć, więc nie sądzę, żeby to był problem dla rolnika, żeby  

w wyznaczonym terminie, w wyznaczone miejsce mógł to dostarczyć”. Kontynuowała, że 

należy wybrać miejsce ze swobodnym dojazdem, możliwością przeprowadzenia ważenia, 

sprawdzenia „czy te odpady są czyste, bez zawartości itd.” Może ono znajdować się na 

terenie Gminy Łobżenica.  

Następnie Pani Jolanta Boryca oznajmiła: „Zobaczymy ile jeszcze tych wniosków od 

rolników wpłynie i będziemy rozmawiać z Narodowym Funduszem, czy faktycznie możemy 

ten nabór przedłużyć, czy będziemy go mogli przenieść na przyszły rok. Zobaczymy, bo to 

wszystko też zależy od rozliczenia, także na chwilę obecną (...) to jest wszystko jeszcze  

w trakcie składania ofert i wniosków”. Dodała, że jest zbyt wcześnie, aby podawać konkretne 

kwoty i ilości. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Powiedział, że rolnicy zostali poinformowani przez sołtysów o możliwości składania 

wniosków. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. Następnie poddał pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 rok.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXI/188/20 w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 rok, 

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

położonych na obszarze Gminy Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał Pana Burmistrza, czym kierował się ustalając konkretne wysokości kwot dla 

poszczególnych przedsięwzięć. Dopytywał o zakres prac. Poprosił o podanie, na ile dotacja  

z budżetu Gminy wspiera dane zadanie, „jakie inne środki są angażowane w ramach tego 

przedsięwzięcia” oraz „jakie są kosztorysy w stosunku do wniosków, które były złożone do 

podziału dotacji”. Zasugerował scharakteryzowanie poszczególnych wniosków.  

Pan Przewodniczący Edward Starszak oznajmił, że od lat wspieramy różne działania  

w zakresie zabytków. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził, że przeznaczamy naprawdę znaczne środki na zabytki, z których korzystają nasze 

parafie. Poinformował, że dotacja może służyć również osobom prywatnym, „ale to już z ich 

inicjatywy”. Powiedział: „Kierowałem się tym, żeby w miarę sprawiedliwie te środki 

podzielić, żeby każda parafia jednak otrzymała pieniądze”.  

Pan Burmistrz poruszył kwestię zakresu prac. Oznajmił: „Jeżeli chodzi o szczegóły to może 

przyjść pracownik i opowiedzieć o tym”. Poinformował, że w Górce Klasztornej prace mają 

dotyczyć pomieszczenia piwnicznego, w Łobżenicy ma być kontynuowana renowacja 

kościoła pw. św. Szczepana. Parafia w Fanianowie wnioskowała o środki na prace związane  

z elewacją zewnętrzną, odnowieniem czterech figur. W Dźwiersznie prace mają dotyczyć 

ołtarza. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy powiedział, że na dotacje do zabytków zabezpieczona została 

kwota 80 tys. zł. W poprzednich latach do podziału było 100 tys. zł. Oznajmił, że gminy nie 

przeznaczają tak wysokich środków. Przypomniał o propozycji zorganizowania spotkania  

z księżmi.  

Pan Burmistrz poruszył kwestię renowacji kościoła pw. św. Szczepana w Łobżenicy. 

Powiedział: „Ksiądz oczywiście stara się pozyskać środki z różnych źródeł”. Kontynuował: 

„Na jakim etapie renowacji ten kościół jest ? Jakie środki są jeszcze potrzebne w związku ze 
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specyfikacją tego, co jest jeszcze do zrobienia ? I wtedy rzeczywiście możemy sensownie 

rozmawiać, np. w kontekście budżetu przyszłorocznego, że jeżeli w Łobżenicy potrzeba 

jeszcze 50 tysięcy to bym zawnioskował do Rady o to, żeby dała, żeby kościół skończyć”.  

Dodał: „Uważam, że jest potrzeba rozmowy w tym kontekście, że prace się posuwają i mamy 

pełną świadomość i przeświadczenie, że te pieniądze, które przeznaczamy, są dobrze 

wykorzystane”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że w ostatnich latach była zapisana w budżecie pewna kwota na ochronę zabytków. 

Nikt z radnych tego nie podważał. Kontynuował: „Później dochodzi do takiej sytuacji, że 

trzeba je podzielić i to co już Pan Burmistrz wcześniej mówił o tym, że miała być ta komisja. 

Ja bym też sugerował jednak się tym zająć bardziej (...) szczegółowo, bo to, że my 

zapisujemy w budżecie pieniądze, to wcale nie znaczy, że one muszą być wydane. Może być 

wydana połowa. Bo to musi być rozpatrzony wniosek. Pokazane jest, że ktoś coś robi w danej 

parafii, czy z zabytkiem. Wtedy pokazuje czy ma środki swoje i wtedy zgodnie z tym 

zapotrzebowaniem my dokładamy naszą część”. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział: „Jeśli my będziemy podchodzili do 

tego w ten sposób, że zapisujemy i teraz chcemy jakoś to podzielić, żeby one nie zostały, 

myślę, że to jest nie do końca dobre”.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oświadczył: „Zgadzam się z Panem Przewodniczącym. Była taka sugestia z mojej strony, 

żeby się spotkać i porozmawiać, bo warto nieraz dać całą pulę jednej parafii, żeby coś 

skończyć, niż to szatkować, dzielić”.  

Stwierdził: „W podziale tych pieniędzy widać, że jest jakaś preferencja, bo ja po prostu 

oceniam, patrzę, jest robota robiona czy nie jest robota robiona, bo to mnie interesuje. Jak jest 

postęp to warto wspierać. Jak nie ma postępu no to nie warto wspierać”.  

Następnie Pan Burmistrz powiedział: „Bardzo bym prosił, żeby w przyszłorocznym budżecie, 

jeżeli wyasygnujemy jakąkolwiek kwotę na zabytki, parafie, chciałbym, żeby to była jednak 

szersza konsultacja”. Jest to temat na Komisje Rady.  

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że interesuje się kwestią dodatkowych środków 

pozyskiwanych przez księży. Dodał: „W tym roku jest ciężko z pieniędzmi, jeżeli chodzi  

o środki zewnętrzne”.  
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Powiedział, że powinniśmy wspierać parafie w tym, aby nasze świątynie wyglądały w sposób 

właściwy. Zapytał: „Ile wniosków i jakie, na jakie kwoty, z opisaniem zadań, wpłynęło  

z poszczególnych parafii do gminy na ten rok, z wyszczególnieniem zakresów robót, (...) 

jakie mają być wykonane w związku z tymi pieniędzmi, które my tutaj chcemy  

wyasygnować ?”. Dociekał również, czy proboszczowie starają się pozyskać środki 

zewnętrzne. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że uczestniczył w pracach komisji, podczas której „wstępnie te wnioski, tak jak 

tutaj w uchwale są przedstawione, były podzielone”. Dodał, że „to tak nie było ad hoc, tylko 

też po dyskusji te pule były ustalone”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że we wnioskach jest pokazany koszt całkowity zadania, udział własny, środki 

zewnętrzne oraz wnioskowana kwota dotacji. Stwierdził: „To nie jest tak, że dwadzieścia 

tysięcy i hulaj dusza, piekła nie ma”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że chodzi o to, aby radni zapoznali się wcześniej z wnioskami. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że wnioski mogą zostać umieszczone w eSesji, nie jest to żadna tajemnica. Dodał: 

„W przyszłości wszystkie wnioski chciałbym, żeby procedowała Rada. Rada podjęła decyzję, 

zanim uchwała zostanie przygotowana. Wypracowanie stanowiska i wtedy przygotowujemy 

uchwałę. Taka jest moja propozycja”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Stwierdził, że w naszym kościele „były prawidłowo wydatkowane te pieniądze”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że w Dźwiersznie „dzieje się bardzo dużo”. Dodał, że jest pełen podziwu dla 

księdza proboszcza. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. Następnie poddał pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze Gminy 

Łobżenica. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXI/189/20 w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na 

obszarze Gminy Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Łobżenica na rok szkolny 2020/2021 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, czym kierowano się przyjmując stawki do projektu uchwały. Zwrócił uwagę na to, że 

ceny paliw na stacjach idą do góry. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała, że Dyrektor Centrum Administracyjno-Finansowego poprosił o oferty ze 

stacji paliw funkcjonujących na terenie gminy: Orlen i Atol. Oznajmiła, że ceny paliw  

w obydwu ofertach są identyczne i zostały one przeniesione do projektu uchwały. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał: „To są pieniądze, które będą wypłacane za używanie własnych pojazdów, jeżeli 

chodzi o rodziców ?” 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Odpowiedziała twierdząco. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zwrócił uwagę na to, że cena paliwa może ulegać zmianom.  

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oznajmiła: „Jak w trakcie roku panie radny cena też uległa zmniejszeniu, bo tak było, nawet 

do kwoty mniej niż 4 zł, no to i tak ta refundacja była według określonej kwoty. Także to 

działa w obie strony”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. Następnie poddał pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Łobżenica na rok 

szkolny 2020/2021. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXI/190/20 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Łobżenica 

na rok szkolny 2020/2021, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie braku sprzeciwu wobec Uchwały Nr XI/45/2020 

Zgromadzenia Związku Gmin Krajny w Złotowie z dnia 17 lipca 2020 r. w sprawie 

przyjęcia zmian w statucie Związku Gmin Krajny 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że został przygotowany projekt uchwały w sprawie braku sprzeciwu wobec 

uchwały Zgromadzenia Związku Gmin Krajny przyjmującej zmiany w statucie związku. 

Poinformował, że zmiana statutu związana jest z przyjęciem Gminy Okonek. Następnie 

otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy musimy podejmować uchwałę. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że jest wymóg, aby rady gmin wypowiedziały się w kwestii zmiany statutu 

związku. Poinformował, że na forum ZGK miała miejsce dyskusja, w jaki sposób radni „mają 

to zaakceptować, czy tylko podać informację, czy na piśmie”. Powiedział, że gminy w różny 

sposób chcą to zrobić. Dodał, że zdaniem pani mecenas uchwała jest niezbędna. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił: „Mamy też tą możliwość, że możemy powiedzieć tak, że nie robimy sprzeciwu, 

czyli milcząco wyrażamy zgodę”. Kontynuował: „Można by było powiedzieć tak, że myśmy 

tego nie rozstrzygnęli, bo Pan Przewodniczący np. przez 30 dni nie dał nam tej uchwały do 

zapoznania i może tu jest bezpieczniej”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował, że zmiany zachodzą w trakcie obowiązywania umowy na wywóz nieczystości 

przez wybranego operatora, jakim jest MZUK Złotów. Powiedział, że dochodzi nam jeszcze 

dodatkowo jeden operator. Zwiększy się również liczba odbiorców. Stwierdził, że „cena 

powinna w jakiś sposób się rozłożyć in plus” dla mieszkańców. Zapytał, czy zostanie 

ogłoszony nowy przetarg na wywóz odpadów. Dodał: „Rzeczywiście jest w tej chwili 

problem, bo mamy wybranego oferenta i mamy tutaj przeznaczoną kwotę 9 mln zł bodajże na 

okres tych kilku lat. Teraz wchodzi nam nowy operator. (…) Jakie to będzie miało skutki dla 

pozostałych gmin, pozostałych członków tego zgromadzenia ? Tutaj mam pewne 

wątpliwości”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że na chwilę obecną nic się nie zmieni. Oznajmił: „To są procedury. To jest 

zmiana statutu. Później po przyjęciu dopiero procedury przetargowe przygotowane na 

przyszły rok”. Powiedział, że mieszkańcy Okonka chcą odstawiać odpady do związku. Dodał: 

„Mówi się tak, że jak jest więcej odbiorców, że te koszty inne, ale na pewno więcej musi być 

wyjazdów. (…) Nas zapewniał dyrektor, że raczej tu się nic nie powinno zmienić na gorsze”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że dyskusja w sprawie przyjęcia Okonka do Związku Gmin Krajny była gorąca. 

Prezes MZUK oświadczył, że Gmina Okonek nie będzie miała taniej i od zawsze dostarczała 

odpady do Złotowa, „czyli w sensie technicznym nic się tutaj nie zmieni”.  
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Powiedział: „Myślę, że to były argumenty, które zdecydowały o tym, że zgromadzenie ten 

wniosek uwzględniło i Okonek przyjęło do związku”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zwrócił uwagę na to, że uchwała Zgromadzenia Związku Gmin Krajny z dnia 17 lipca nie 

posiada uzasadnienia.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że po długiej dyskusji wyszło na to, że jest wola przyjęcia Gminy Okonek do 

ZGK. Powiedział: „Nikt nie chciałby przyjmować kogoś z myślą, że to miałoby nas 

kosztować drożej”. Stwierdził, że stawki za wywóz odpadów w Związku Gmin Krajny, 

pomimo obaw, nie są takie wysokie. 

Wobec braku innych uwag Pan Przewodniczący zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 

projektem uchwały.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXI/191/20 w sprawie braku sprzeciwu wobec Uchwały Nr XI/45/2020 

Zgromadzenia Związku Gmin Krajny w Złotowie z dnia 17 lipca 2020 r. w sprawie 

przyjęcia zmian w statucie Związku Gmin Krajny. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 8 Wolne głosy i wnioski 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, co dzieje się w sprawie gabinetów stomatologicznych w szkołach podstawowych. 

Powiedział: „Miała być zapewniona opieka stomatologiczna we wszystkich szkołach, dla 

wszystkich dzieci. Takie były zapewnienia rządu naszego”. Oznajmił: „Pan Burmistrz 

Lewandowski mówił, że się zwracano do szpitali, do jednostek odnośnie tego, żeby 

zainteresowały się tą sprawą”. Dodał, że poruszał już ten temat w ubiegłym roku. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zapytał, czy jest rozstrzygnięty przetarg na drogę w Kościerzynie Małym. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że przetarg jest ogłoszony. Oferty można składać do dnia dzisiejszego. 

Poinformował, że radny Ryszard Biniak otrzyma odpowiedź na piśmie. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Andrzej Dziamara 

Dostrzegł potrzebę częstszego opróżniania koszy na odpady w Kruszkach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zwrócił uwagę na problem z segregacją odpadów w koszach przy świetlicy i przystanku  

w miejscowości Piesno. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Podziękował za uwagę dotyczącą Kruszek. Poinformował, że odbyło się spotkanie  

z sołtysami, na którym omówiono kwestię dożynek gminnych. Oznajmił, że w związku  

z sytuacją epidemiologiczną „będzie to na zasadzie Mszy Świętej w Łobżenicy, w naszym 

kościele parafialnym Świętej Trójcy, przy okazji dożynek parafialnych” w dniu 23 sierpnia 

2020 r. o godzinie 11:00. Pan Burmistrz powiedział, że delegacja sołtysów będzie 

reprezentowała całą gminę. Zaprosił do udziału w tym wydarzeniu. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy poinformował o utonięciu mężczyzny w Gródku Krajeńskim. 

Dodał: „Musimy pomyśleć w przyszłym roku na pewno nad Trzeboniem. Lipiec, sierpień.  

Te dwa miesiące. Muszą się znaleźć na to pieniądze, żeby jednak ratownik był”. 

W dalszej części wypowiedzi Pan Burmistrz poruszył kwestię tzw. placu Pana …      *  

…            *. Oznajmił: „Mam ogromny szacunek dla prywatnej własności, (...) ale jeżeli jest 

łamana uchwała o utrzymaniu porządku, czystości i bezpieczeństwa, to mam obowiązek 

reagować (…) i chciałbym mieć wsparcie też w radnych”. Powiedział: „Nie mam pretensji do 

właściciela o to, że nie buduje, bo rozumiem sytuację finansową, ale zrobiliśmy tam małe 

targowisko. Bez przerwy Państwo radni również piszecie do mnie w różnych sprawach, 

wystających rur, krawężników. Nieciekawy to jest widok. Mówią o tym mieszkańcy, mówią 

też osoby przyjezdne, co to jest. Wszyscy burmistrzowie się z tym problemem borykali od lat, 
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uginali się, stawiali płot, zasypywali piwnicę. Ja chciałbym ten problem rozwiązać i nie w ten 

sposób, żeby pójść na wojnę”. 

Burmistrz Łobżenicy kontynuował: „Kilka razy z Panem …            * rozmawiałem, prosiłem 

do urzędu. (...) Poczynione były pewne ustalenia, co zrobi Gmina w związku z naszą częścią 

chodnika, Powiat ze swoją częścią i co zrobi właściciel, żeby ucywilizować przecież to 

miejsce, to minimum. Nic się nie dzieje. Zobaczcie jak tam dzisiaj wygląda”. Stwierdził: „To 

nie jest ingerowanie w prywatną własność. Na pewno tak nie jest. Jeżeli by tak było, że nie 

mamy żadnego prawa to w Warszawie w centrum by wszyscy na schodach handlowali,  

a jednak tak nie jest”. 

Następnie Pan Burmistrz powiedział: „Rozumiem też mieszkańców, że mogą tam pójść, 

kupić, że to jest blisko, ja to wszystko rozumiem, ale robi się tam po prostu kocioł w tym 

miejscu, a my po deszczach, po wiatrach zbieramy ziemię, która jest na …       …      *, 

sprzątamy”. Dodał: „Może właściciel tam postawić jakieś drewniane domki i to wydzierżawi. 

Już będzie lepiej jak jest. Nie może mówić, że nie było żadnej propozycji ze strony Gminy”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poparł Pana Burmistrza. Stwierdził, że handlowanie na targowisku jest bezpieczniejsze niż  

w innych częściach Łobżenicy. Zwrócił uwagę na wąskie ulice w starej części miasta. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Powiedział, że osoby przyjeżdżające do Łobżenicy mają problem z zaparkowaniem swoich 

pojazdów, ponieważ ulice są „pozastawiane”. Stwierdził: „Uważam, że tym problemem 

również powinniśmy się zająć i to ostro”. Zapytał, co jest z naszą reorganizacją ruchu. 

Oznajmił, że w Łobżenicy znajdują się miejsca, gdzie można by postawić parkomaty. Dodał, 

że na Placu Zwycięstwa i Placu Wolności znajdują się pojazdy, które „stoją całymi dniami”.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował: „Wiele decyzji jest podejmowanych jeżeli chodzi o zmianę organizacji ruchu 

na różnych odcinkach w Łobżenicy”. Powiedział, że zostały zakupione znaki na  

ul. Dąbrowskiego. Oznajmił, że temat parkomatów ciągle się przewija. Dodał, że zostaną one 

zamontowane na Placu Wolności przy okazji rewitalizacji tego miejsca. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Stwierdził: „Za długo to trwa”. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował: „Nie mamy w budżecie tegorocznym”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił: „W ubiegłym roku było na parkomaty”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Było, ale nie było wydane. Zgadza się”. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Stwierdził, że parkomaty sprawdziły się na przykładzie Wyrzyska. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Jesteśmy do tego absolutnie przekonani i wiemy, że to rozwiąże problem również 

w Łobżenicy”. 

 

Ad. 9 Zakończenie obrad sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 11:09 zakończył obrady XXI sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:         Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk       (-) Antoni Kapeja 

 

* Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września  

2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2019 r. poz. 1429 z późn. zm.) oraz  

art. 24 ust. 1 rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia  

27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) - Dziennik Urzędowy Unii 

Europejskiej - 4.5.2016 L 119/1. 

 


